
Verhaal voor de raad:

Ik ben Marlies Engels van Biologische kruidenbedrijf De Polderkol, ik kom van kinds af aan van een 
Biologische boerderij, mijn ouders waren hier in het biologisch landbouw gebied een van de eerste 
biologische boeren, dus ik weet hoe het boeren leven is.

Daarom heb ik  ook geen bezwaar tegen de uitbreidingsplannen, zo ga je niet met de buren om en 
respect voor  de boer, dat heb ik nog steeds maar wat er aan de overkant gebeurt heeft niets te 
maken met boeren daar staat gewoon een verwerkingsfabriek.

Nadat de loods was uitgebreid werd het productieproces steeds hoger, je went er langzaam aan zoals 
het verhaal van de kikker in een pan met water op het vuur die langzaam opwarmt en niets door 
heeft.

Tot het ons zo`n 3 jaar geleden echt teveel werd dag en nacht draaien met zware machines. 

Vrachtwagens s`nachts , alle regels werden overschreden.

Praten ging moeizaam en er werd gelogen over nachtelijk werken, het zou van het spoor afkomstig 
zijn, dit bracht ons bij de Omgevingsdienst .

 Zo is het balletje gaan rollen, en zijn we beland waar we nu zijn.

Toen we een  verzoek tot handhaving indiende hebben werd er dag en nacht gedraaid, ook waren er 
dag en nacht vrachtwagens. Wat er nu s `nachts gebeurt weten wij niet omdat wij nachts weg zijn  
wel weten we dat als we vroeg thuis komen er al voor 7 uur vrachtwagens zijn.

Ook zou het beperkt worden was afgesproken tot 4 vrachtwagens per dag dit zijn er nu zeker nog 
meer dan 10 per dag.  ook komen er s `avonds na 7 uur ook nog regelmatig vrachtwagens aan.

Afspraak is dus ook geen afspraak, zowel met de gemeente als met Arenosa telkens wordt de grens 
weer opgezocht, dat baart mij ook de grootste zorgen hoe moet het verder als de zaak is afgesloten 
en de gemeente en omgevingsdienst zich helemaal niet meer met de zaak bezighouden hoe gaat het 
dan verder.

Het is nu al moeizaam op de deur kloppen van de instanties laat staan over een tijdje dan zal ik 
helemaal geen gehoor meer vinden en kan alles gewoon weer door gaan zoals het was.

Al 3 jaar kloppen wij bij diverse afdelingen van de gemeente op de deur met ons verhaal en klacht. 
Het lijkt wel of alles erop gericht is om ons te demotiveren en er alles gedaan wordt om te kijken hoe 
het toch mogelijk is dat de bedrijfsvoering doorgang kan vinden.

Er wordt gekeken wat de mogelijkheden binnen de regels zijn voor het bedrijf en met pijn en moeite 
moeten wij ons best doen om gehoord te worden.

Er is een hoop gezegd, geschreven en onderzoek gedaan maar het feit blijft als een paal boven water 
staan dat er een veel te groot pand is neergezet en er  activiteiten plaats vinden die niet passen 
binnen het gebied en het bestemmingplan en ook niet in de vergunning.

De omgeving en de wegen zijn niet berekend op zon grote toevoer en verwerking van producten en 
niet gemaakt voor zoveel vrachtverkeer.

Het pand is niet geschikt voor zulke zware machines, het is een boeren loods en niet geschikt voor 
industrie en zware machines. De loods werken als een klankkast en het staal en de constructie  
resoneren mee met de machines wat het geluid nog erger maakt.



Als de heftruck in de loods rijd dan schud het gebouw al, voelde ik boven in de kantine tijdens de 
gesprekken, wat gebeurt er dan met de vloer, de fundering en de constructie als daar zware machine 
op staan te draaien. De machines en koel installatie zijn buiten het pand hoorbaar en zelfs in ons huis 
waarneembaar laat een geluisd onderzoek zien en kunnen wij dagelijks ervaren.

Tegenwoordig zijn er plekken waar hangjongeren worden geweerd door het uitzenden van 17 Hrz 
geluid, dit is hoorbaar tot 25 jaar. Als je ouder wordt veranderd het gehoor en op oudere leeftijd 
wordt je gevoeliger voor laag frequent geluid. Ons huis, wat wij zelf gebouwd hebben van stro en 
enorm goed isoleert, ook voor geluid, is een plek die niet bedoelt is als hangplek voor ouderen. 
Met andere woorden wij kunnen niet rustig in ons huis chillen, leven en slapen.

Ik heb er last van maar mijn man weet aan de hand van het geluid de precies wat er bij de buren 
gebeurt, hard spoelen met veel of weinig mensen, zacht spoelen, verpakken of alles tegelijk.

Het is een opeenstapeling van geluid, koelcel, machines, vrachtwagens.

Wij slapen al 3,5 jaar in de bus, weet U hoe erg het is dat je niet rustig in je huis kunt zitten. Als ik 
even rustig zit voel ik onrust, hartkloppingen, trillingen op de huid. En als ik een nacht thuis slaap lijkt 
het of ik wakker wordt met een gevoel alsof ik een nacht ben wezen stappen, spierpijn in het lijf en 
hoofdpijn.

En wat te denken van het mooie huis verlaten om te slapen in de bus, eerst een stukje rijden naar 
een rustig plekje en daar slapen, en om elke nacht met je bloten kont naar buiten te moeten om te 
plassen?

Dit doe je niet voor je lol of voor principes dit doe je alleen maar als je ergens last van hebt en ervoor 
weg moet lopen.

Al 3 jaar weten de buren dat wij last hebben van het geluid van hun machines er is niets aan gedaan 
in de omgevingsvergunning wordt gesproken over dat de machines moeten zijn voorzien van 
deugdelijke dempers en isolatie ook mogen de apparaten niet buiten het gebouw hoorbaar zijn. Aan 
dit alles is niets gedaan.                                                                                    

Telkens zijn er weer nieuwe mogelijkheden vanuit de gemeente om te onderzoeken.

3 geluidsonderzoeken, waarvan de laatste nog niet ontvangen, de vak afdeling 
omgevingsvergunnningen, externe onderzoeks commissie handhaving en 4 juristen die er allemaal 
stuk voor stuk naar gekeken hebben.

In 2013 hebben we als buurt met de gemeente vele gesprekken gehad over de planvisie van het 
gebied daar stond kleinschaligheid bovenop. Als je wilt uitbreiden is er in dit gebied geen ruimte en 
moet je maar een ander plekje gaan zoeken, dat was het plan wat wij met zijn alles hadden 
afgesproken en is vastgelegd in het bestemmingsplan.

Ik had toen al een beetje meelijden met de wat grotere boeren ,maar wist ook dat het zo hoort, als je 
in een te klein huis woont en je krijgt gezinsuitbreiding dan ga je ook op zoek naar een grotere 
woning.

Ik heb tot slot nog een klacht ingediend omdat Arenosa een week te laat gebruik had gemaakt van de 
mogelijkheid om een aanpassing omgevingsvergunning in te dienen, en dat er gehandhaafd zou 
worden als het niet op tijd binnen zou zijn.



Dit was de reactie die ik daarop terug kreeg Citaat:

Bedankt voor uw mail. Wij kunnen alleen handhaven als er absoluut sprake is van een overtreding. 
Dat is in dit geval niet zo omdat de gemeente Lelystad hier nog geen uitsluitsel heeft gegeven over of 
zij bereid zijn om wel of niet af te wijken van het bestemmingsplan. Het besluit op de aanvraag zal 
hierover duidelijkheid scheppen.

Dit geeft mij het gevoel dat we weer van vooraf aan moeten beginnen.

Er wordt illegaal een fabriek op getuigd in een Biologische landbouw gebied, waar het niet past en 
vervolgens wordt er vanalles aan gedaan om dat door te laten draaien.

En daarom onze stap naar de U raadsleden.


